
  P R O T O K O Ł   Nr  19/2016

z obrad XIX  sesji  Rady Miejskiej  Ruciane-Nida

w dniu 27 stycznia 2016 r.

0brady XIX sesji rozpoczęły się  dnia 27 stycznia 2016 r. o godz. 1600 i trwały do
godz.1730.   Na  15  radnych  w  sesji   uczestniczyło  12  (nieobecni:  Krystyna  Drężek,  Jan
Dziekoński,  Paweł  Gierad).  W   sesji  uczestniczyli  również  sołtysi,   przewodniczący
Zarządów  Osiedli,  pracownicy  Urzędu  Miasta  i  Gminy,  kierownicy  gminnych  jednostek
organizacyjnych, mieszkańcy i zaproszeni goście (listy obecności stanowią Załącznik Nr 1 do
protokołu).

Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ruciane-Nida.

Proponowany porządek obrad:

A.  Część organizacyjna:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Wybór sekretarza obrad.   

3. Przyjęcie porządku obrad (po dokonaniu proponowanych zmian lub uzupełnień). 

4. Przyjęcie  protokołu z XVIII  sesji Rady Miejskiej w dniu 30 grudnia 2015 r.

5. Odpowiedź na  interpelacje radnych zgłoszone na XVIII sesji Rady  Miejskiej w dniu

    30 grudnia 2015 r. 

 B. Część sprawozdawczo-informacyjna: 

6. Sprawozdanie Burmistrza MiG Ruciane-Nida z działalności między sesjami.

 C. Część uchwałodawcza :

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w następujących sprawach:

• dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 r.,

• Przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie Gminy Ruciane-Nida na lata 2016 – 2020”,

• utworzenia sołectwa Popielno i nadania statutu sołectwu Popielno, 

• ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 
wykorzystywane jedynie przez część roku, 

• wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, 



• ustanowienia tytułu „Honorowego Obywatela Miasta i Gminy Ruciane-Nida” i 
uchwalenia regulaminu nadawania tytułu, 

• ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta i Gminy Ruciane-Nida” i uchwalenia 
regulaminu nadawania tytułu, 

• gospodarki gruntami i nieruchomościami.

D. Statutowe elementy obrad: 

  8. Interpelacje  radnych. 

  9. Wnioski  i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i zapytania mieszkańców. 

11. Odpowiedzi, wyjaśnienia, informacje.

12. Zamknięcie obrad. 

A.  Część organizacyjna:

Ad.1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

Otwarcia obrad XIX sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej Jacek Małż. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych 
jest 12, w związku z czym obrady są prawomocne, a wszystkie podejmowane uchwały będą 
ważne. Odczytał proponowany porządek obrad.

Ad.2. Wybór sekretarza obrad.   

W głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów 11-za, 1-wstrzymujący się sekretarzem obrad 
został wybrany radny Tomasz Kowalewski.

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad (po dokonaniu proponowanych zmian lub uzupełnień). 

Burmistrz MiG P. R. Feliński zgłosił i uzasadnił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie. przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego strefy ochronnej Szeroki Bór.
Po wprowadzeniu proponowanej zmiany porządek obrad wygląda następująco: 

A.  Część organizacyjna:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Wybór sekretarza obrad.   

3. Przyjęcie porządku obrad (po dokonaniu proponowanych zmian lub uzupełnień). 

4. Przyjęcie  protokołu z XVIII  sesji Rady Miejskiej w dniu 30 grudnia 2015 r.

5. Odpowiedź na  interpelacje radnych zgłoszone na XVIII sesji Rady  Miejskiej w dniu

    30 grudnia 2015 r. 



 B. Część sprawozdawczo-informacyjna: 

6. Sprawozdanie Burmistrza MiG Ruciane-Nida z działalności między sesjami.
 C. Część uchwałodawcza :

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w następujących sprawach:

• dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 r.,

• Przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie Gminy Ruciane-Nida na lata 2016 – 2020”,

• utworzenia sołectwa Popielno i nadania statutu sołectwu Popielno, 

• ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 
wykorzystywane jedynie przez część roku, 

• wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, 

• ustanowienia tytułu „Honorowego Obywatela Miasta i Gminy Ruciane-Nida” i 
uchwalenia regulaminu nadawania tytułu, 

• ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta i Gminy Ruciane-Nida” i uchwalenia 
regulaminu nadawania tytułu, 

• przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego strefy ochronnej Szeroki Bór, 

• gospodarki gruntami i nieruchomościami.

D. Statutowe elementy obrad: 

  8. Interpelacje  radnych. 

  9. Wnioski  i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i zapytania mieszkańców. 

11. Odpowiedzi, wyjaśnienia, informacje.

12. Zamknięcie obrad. 

W głosowaniu jawnym wyżej przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (12-za). 

Ad.4 Przyjęcie  protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w dniu 30 grudnia 2015 r.

Protokół z XVIII sesji Rady Miejskiej z dnia 30 grudnia 2015 r. w głosowaniu jawnym został 
przyjęty większością głosów (11-za, 1-wstrzymujący się). 

Ad.5. Odpowiedź na  interpelacje radnych zgłoszone na XVIII sesji Rady Miejskiej w 
dniu 30 grudnia 2015 r. 

Na ostatniej sesji interpelacji nie zgłoszono. 



B. Część sprawozdawczo-informacyjna: 

Ad.6. Sprawozdanie Burmistrza MiG Ruciane-Nida z działalności między sesjami.

Sprawozdanie z działalności między sesjami przedstawił Burmistrz MiG P. R. Feliński 
(sprawozdanie jako Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu).

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Wioletta Jaworska - Bastek. 
Uchwała Nr XIX/146/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie  dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 r.
Posiedzenie Komisji Ekonomiczno-Gospodarczej, na którym miał być zaopiniowany projekt 
w/w uchwały z powodu braku frekwencji nie odbyło się. 
Uchwala została przyjęta jednogłośnie (12-za). 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Rucianem-Nidzie  Monika Cwalińska. 
Uchwała Nr XIX/147/2016  Rady Miejskiej Ruciane- Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie  Przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie Gminy Ruciane-Nida na lata 2016 – 2020”.
Pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych, Bezrobocia i Ochrony Zdrowia przedstawił 
przewodniczący komisji Bogdan Słabek. Poinformował, że komisja zgłosiła wniosek do 
Burmistrza o rozpatrzenie możliwości zatrudnienia w Punkcie Konsultacyjnym psychologa. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za). 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Danuta Kowalewska. 
Uchwała Nr XIX/148/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie utworzenia sołectwa Popielno i nadania statutu sołectwu Popielno.
Pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych, Bezrobocia i Ochrony Zdrowia przedstawił 
przewodniczący komisji Bogdan Słabek.
Uchwała została przyjęta większością głosów (11-za, 1-wstrzymiujący się). 

Projekt uchwały przedstawił Inspektor Jacek Schramke. 
Uchwała Nr XIX/149/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez 
część roku.
Pozytywną opinię Komisji Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawiła zastępca
przewodniczącego komisji Halina Pańkowska. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

Projekt uchwały przedstawił Inspektor Jacek Schramke. 
Uchwała Nr XIX/150/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-wypoczynkowe.
Pozytywną opinię Komisji Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawiła zastępca
przewodniczącego komisji Halina Pańkowska. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).



Poniższe dwa projekty uchwał przedstawił i uzasadniła Sekretarz Gminy Danuta Kowalewska
Uchwała Nr XIX/151/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie ustanowienia tytułu „Honorowego Obywatela Miasta i Gminy Ruciane-Nida” i 
uchwalenia regulaminu nadawania tytułu.
Pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych, Bezrobocia i Ochrony Zdrowia przedstawił 
przewodniczący komisji Bogdan Słabek.
W dyskusji głos zabrali: T. Kubiak, D. Vogel, Jacek Małż. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

Uchwała Nr XIX/152/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta i Gminy Ruciane-Nida” i 
uchwalenia regulaminu nadawania tytułu.
Pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych, Bezrobocia i Ochrony Zdrowia przedstawił 
przewodniczący komisji Bogdan Słabek.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

Projekty uchwały z zakresu gospodarki gruntami przedstawiał Inspektor Jacek Schramke. 
Uchwała Nr XIX/153/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego strefy ochronnej Szeroki Bór. 
Pozytywną opinię Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego przedstawił zastępca 
przewodniczącego komisji Dariusz Vogel. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

Uchwała Nr XIX/154/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Ruciane-Nida. 
Pozytywną opinię Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego  przedstawił zastępca 
przewodniczącego komisji Dariusz Vogel. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

Uchwała Nr XIX/155/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego ograniczonego 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Ruciane-Nida. 
Radny Bogdan Słabek stwierdził, że historia sprzedaży tych działek trwa  w naszej gminie już
ponad 20 lat. Jeszcze w kadencji 2002  - 2006 jedni z właścicieli czy ich spadkobiercy złożyli 
zastrzeżenia, bo na tej działce pobudowane są domki letniskowe przez osoby fizyczne. W 
różny sposób zostało to wybudowane, nie do końca legalnie. 
Zwrócił się z zapytaniem czy stan tych właścicieli jest już uregulowany? Czy dalej się toczą 
jakieś postępowania? Wcześniej były różne wątpliwości i dlatego z tą sprzedażą tak 
zwlekano. 
Inspektor Jacek Schramke stwierdził, że stan jest już uregulowany. Na dwa budynki Pan 
Wnuk ma tytuł, pozostałe dwa są własnością Gminy. Sprawa jest już uregulowana. 
Pozytywną opinię Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego  przedstawił zastępca 
przewodniczącego komisji Dariusz Vogel. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).



Uchwała Nr XIX/156/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Ruciane-Nida. 
Pozytywną opinię Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego  przedstawił zastępca 
przewodniczącego komisji Dariusz Vogel. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

Uchwała Nr XIX/157/2016 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 27 stycznia 2016 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Ruciane-Nida. 
Pozytywną opinię Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego  przedstawił zastępca 
przewodniczącego komisji Dariusz Vogel – komisja opiniowała tą sprawę w terenie. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (12-za).

D. Statutowe elementy obrad: 

Ad. 8. Interpelacje  radnych. 

Bogdan Słabek – wystąpić o gazyfikację Rucianego-Nidy. Wokół miejscowości są 
zaopatrywane w gaz ziemny, my niestety nie. Wystąpić z wnioskiem do Ministerstwa i ująć 
w  planach doprowadzenie gazu ziemnego do naszej miejscowości. Prośba, by na najbliższej 
Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego przedstawić jak by to ewentualnie wyglądało i jakie
możliwości tej gazyfikacji istnieją. 

Ad. 9. Wnioski  i zapytania radnych. 

Kowalewski Tomasz- mamy ferie zimowe. Zapoznałem się z ofertą Domu Kultury. 
Z przykrością muszę stwierdzić, że nasze dzieci zasługują na więcej. Stąd pytanie do Pana 
Burmistrza: czy przypadkiem nie pozmieniał Pan  wymiaru etatów pracownikom Domu 
Kultury na 1/2 etatu, ponieważ zajęcia są tam tylko przez cztery godziny: od 10 do 14?
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Małż – poinformował, że na ostatnim posiedzeniu 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu dyrektorzy szkół przedstawiali programy zajęć dla dzieci 
podczas ferii zimowych, z Domu Kultury nikt się nie pofatygował. Informacja pisemna 
wpłynęła dopiero po interwencji Pani Sekretarz, po posiedzeniu komisji. 
Na następnym posiedzeniu Komisji Oświaty Dom Kultury ma przedstawić jak zostały 
wydatkowane dotacje za zeszły rok i jaka jest planowana na ten rok. 
Pańkowska Halina - zawróciła się z zapytaniem: na jakiej zasadzie pieniądze z AA poszły na 
zajęcia sportowe czy jakieś inne, czy to miało uzasadnienie? Jak zostały nawiązane formy 
zatrudnienia  nauczycieli podczas ich urlopu, podczas ferii? Prośba o taką informację. 
Vogel Dariusz – sprawa Izby Regionalnej w Wejusnach. Budynek wymaga remontu. Jakie są
plany Pana Burmistrza, Domu Kultury co do remontu tego budynku? Eksponaty, a 
przynajmniej ich część jest złożona w Popielnie w Muzeum. Co do ich ilości to są duże 
wątpliwości. Prośba, by uczulić Dom Kultury, aby bardziej pilnował tych eksponatów, bo 
jeszcze trochę to ich w ogóle nie będzie. A są to naprawdę bardzo interesujące eksponaty. 

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania mieszkańców. 

Przemysław Ronkiewicz – w sprawie ferii zimowych. Jako nauczyciel uważa, za bzdurne  
organizowanie zajęć dla dzieci  w szkołach i Domu Kultury w tych samych godzinach. Taka 
sytuacja jest co roku. Bardzo fajnie robi to Pani Kierod w świetlicy prowadzonej przez 
Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom i Młodzieży, gdzie zajęcia odbywają się po południu i nie 
koliduje to ze szkołami. 



Skrajna Ewa sołtys wsi Wólka – zrezygnowała z pełnienia funkcji sołtysa. Podziękowała za 
współpracę. Życzyła dalszych owocnych obrad i pracy, by w naszej gminie mieszkańcom  
żyło się jak najlepiej. W najbliższym czasie zostanie złożona rezygnacja na piśmie. 

Małż Jan sołtys wsi Wojnowo – zwrócił się z zapytaniem skąd tak wysokie ceny za sprzęt 
przejęty do świetlicy. To są ceny wzięte chyba z kosmosu. 
Skarbnik Gminy Wioletta Jaworska –Bastek wyjaśniła, że jest to wartość księgowa przejętego
do świetlicy sprzętu. 
Ronkiewicz Przemysław - sprawa posypywania drogi  powiatowej Wejsuny – Popielno. 
Wyjaśniał p.o. Kierownika ZUK-u  w Rucianem-Nidzie Adam Małż. 

Małż Jan sołtys wsi Wojnowo – kiedy będzie przeprowadzony remont drogi na Zameczku w 
Wojnowie? 

Ad.11. Odpowiedzi, wyjaśnienia, informacje.

Przewodniczący Rady Jacek Małż poinformował, że w czwartek tj. 4 lutego 2016 r. o godz. 
1445 jest organizowany wyjazd Komisji Rolnictwa i Ładu Przestrzennego na teren działek w 
Piaskach w związku z wnioskiem  firmy Mazurski Raj Piaski 5 dotyczącym wykupienia od 
Gminy działek o nr geod. 32/10, 32/11, 32/9 obręb Piaski w związku z rozbudową hotelu 
Mazurski Raj w Piaskach a także rozbudową i pełną modernizacją infrastruktury przystani.
Do udziału w tej wizji lokalnej zaprosił wszystkich radnych. 
Wyjaśnień udzielał Burmistrz MiG P. R. Feliński. 
Zwrócił się z zapytaniem i jednocześnie prośbą: czy byłaby możliwość zwoływania sesji w 
godzinach pracy urzędu? Urzędnicy są wtedy dostępni, na bieżąco można sprawy wyjaśnić, 
nie ma też problemu godzin nadliczbowych. 
Prośbę poparła również Sekretarz Gminy Danuta Kowalewska. 
Gołaś Stanisław sołtys wsi Karwica zwrócił się z zapytaniem jak będą odbierane śmieci od 
wczasowiczów? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz MiG P. R. Feliński. 

Ad.12. Zamknięcie obrad. 

Dziękując za udział, zamknięcia obrad  XIX sesji Rady Miejskiej dokonał przewodniczący 
obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Małż. 
Protokołowała:

 B. Święcka 
                       Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad:

        Tomasz Kowalewski                     mgr inż. Jacek  Małż 




